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Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

21) Tredje behandling af lovforslag nr. L 131: 
Forslag til lov om ændring af  lov om kommu- 

nal udligning og generelle tilskud til kommuner 
og amtskommuner. (Tilskudsregulering vedrø- 
rende rente af  hypotekbanklån). 

Af indenrigsministeren (Thor Pedersen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 8/12 

92. Betænkning 11/12 92. Anden behandling 
16/12 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 132 stemmer (S, KF, V, FP, CD, 
RV, KRF og Hans Erenbjerg (UP)) mod 8 
(SF). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

22) Tredje behandling af lovforslag nr. L 132: 
Forslag til beredskahsloven. 
Af indenrigsministeren (Thor Pedersen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 9/12 

92. Betænkning 11/12 92. Anden behandling 
16/12 92. Tillægsbetænkning 16/12 92). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i tillægsbe- 
tænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til forhand- 
ling. 

Forhandling 

Erling Christensen (S): 
Der er mellem anden og tredje behandling 

stillet ændringsforslag fra indenrigsministeren 
til den nye beredskabslov. 

Jeg vil gerne i den anledning stille to spørgs- 
mål til indenrigsministeren: Hvilke særlige til- 
fælde kan man forestille sig nødvendiggør ud- 
pegning af en anden formand end borgmeste- 
ren for beredskabskommissionen i kommu- 
nen? For det andet: Vil en sådan særlig udpeg- 
ning blive godkendt for en tidsbegrænset pe- 
riode, f.eks. en valgperiode, eller vil godken- 
delsen gælde tidsubegrænset og kunne fastsæt- 
tes i kommunens styrelsesvedtægt? 

Indenrigsministeren (Thor Pedersen): 
Jeg skal gerne svare på hr. Erling Christen- 

sens spørgsmål. Forhistorien var jo den, at i 
det første oplæg til ny beredskabslov var der 
slet ikke tale om, at man skulle etablere en be- 
redskabskommission, men at de enkelte kom- 
muner selv kunne vælge, hvilken struktur de 
ønskede at gøre brug af, herunder om de øn- 
skede en beredskabskommission. Det blev se- 
nere til efter politisk ønske, at det skulle være 
et lovkrav, at man skulle have en beredskabs- 
kommission. Det er stadig frit, hvem der skal 
være formand for beredskabskommissionen, 
men vi endte med en politisk afklaring, der gik 
ud på, at for at sikre, at kommissionen altid fik 
en central placering, ønskede vi, at borgmeste- 
ren skulle være formand for beredskabskom- 
missionen, og sådan blev lovforslaget, der blev 
sendt til høring, også udformet. 

Der har vist sig et ønske fra magistratskom- 
müner, ikke mindst fra Århus Kommune, om, 
at man havde en mulighed for at udpege en 
anden end borgmesteren. Det er udelukkende 
et kriterium, der kunne gøres gældende over 
for ministeren, for at ministeren kunne give et 
samtykke, som det står i ændringsforslaget. 
Det har noget at gøre med det hensigtsmæssige 
i, at den magistratsborgmester, der har den 
daglige forvaltning på området, også kan være 
formand for beredskabskommissionen. Det 
kan også være et synspunkt, at i de største 
kommuner kan det være et mål at sprede opga- 
vevaretagelsen af hensyn til borgmesterens ar- 
bejdsbyrde. 

Men jeg vil gerne sige, at det alene er saglige 
kriterier, der vil være grundlaget for, om mini- 
steren giver sit samtykke til, at en anden end 
borgmesteren er formand for kommissionen. 
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[Indenrlgsmlnlsteren] 

På spørgsmålet om periodens længde kan 
jeg svare, at det vil være sådan, at en godken- 
delse vil gælde for valgperioden. Det skal altså 
op til bedømmelse ved hvert nyt valg. Men 
hvis en kommune agter at lade borgmesteren 
indtræde i løbet af en valgperiode, er det sådan 
noget, jeg vil kunne godkende. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. l og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Forhandling 

Erling Christensen (S): 
Jeg vil gerne takke for ministerens svar. 
3 år er brugt til forberedelsen af den nye be- 

redskabslov. Gennem flere høringsrunder, 
mange møder, også offentlige møder, er mange 
mennesker blevet involveret i arbejdet med 
forandringerne inden for civilforsvaret. Det 
har været en stor oplevelse ud over landet at 
møde mange mennesker, der med stor entusi- 
asme og stort engagement har ønsket at præge 
udformningen og udviklingen af vort nye red- 
ningsberedskab. 

Jeg synes, at det er lykkedes at indarbejde 
rigtig mange synspunkter i lovforslaget. Jeg 
tror netop, at den store åbenhed, det store en- 
gagement er årsagen til, at otte politiske partier 
i enighed godkender det foreliggende lovfor- 
slag. I Socialdemokratiet ser vi da også frem 
til, at gennemførelsen af loven og udmøntnin- 
gen af de mange bemyndigelser til ministeren 
vil ske fornuftigt i en god ånd og stadig i fuld 
åbenhed. Jeg vil gerne takke ministeren for 
hans tilsagn om, at sådan vil det blive. Alt i alt 
mener jeg, at vi i fællesskab har lagt et godt 
fundament for en god lov, for et godt rednings- 
beredskab til gavn for hele befolkningen. 

Ansvaret for fredstidsberedskabet er derfor 
også i høj grad lagt ud til hver enkelt kommu- 
ne. Jeg er helt sikker på, at vore kolleger i kom- 
munerne, i kommunalbestyrelserne, fuldt og 
helt vil og kan leve op til ansvaret og løse op- 
gaverne. 

I Socialdemokratiet ser vi frem til et fortsat 
godt samarbejde om udviklingen af vort lands 
civile beredskab. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 133 stemmer (S, KF, V, SF, FP, 
CD, RV, KRF og Hans Erenbjerg (UP)); 1 
(Jens Thoft (SF)) stemte hverken for eller 
imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

23) Tredje behandling af lovforslag nr. L 133: 
Forslag til lov om beskyttelsesrum. 
Af indenrigsministeren (Thor Pedersen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 9/12 

92. Betænkning 11/12 92. Anden behandling 
16/12 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 134 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

24) Tredje behandling af lovforslag nr. L 134: 
Forslag til lov om ændring af værnepligtsloven 

og lov om værnepligtens opfyldelse ved civilt ar- 
bejde. (Ændring af den centrale administration 
m.v.). 

Af indenrigsministeren (Thor Pedersen). 


